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Geachte Minister,

het is mijn plicht als faunabeheerder en jager, in een combinatie die ruim 1.900 hectare landbouw en 
weidegronden beheert in de noordelijke provincies, te reageren op uw overweging de jacht op hazen 
en konijnen te sluiten.

Over konijnen kan ik kort zijn:  behalve een enkel konijn op een begraafplaats of in een talud hebben 
wij weinig konijnen in onze velden. Konijnen hebben moeite met onze grondsoort.
Maar hazen hebben we des te meer.
De stelling dat de hazenjacht geen ander doel dient dan de plezierjacht, waarbij het haas door 
afnemende aantallen voor beschermd zou moeten worden, kan ik niet onderschrijven.
Zo wordt er in de verschillende velden niet op een eenduidige manier geteld. Dit kan een vertekend 
beeld opleveren. Ook het weer tijdens de telling is van invloed op het aantal hazen dat zich laat zien. 
En dat ‘zien’: in een veld laat een haas zich niet zo makkelijk zien. Veel betrouwbaarder zijn de 
tellingen met een warmtebeeldkijker in de avond/nacht. U zult er versteld van staan hoeveel hazen 
er zijn die overdag niet worden waargenomen…. In onze velden is dit steevast ruim twee- tot 
driemaal het aantal hazen dat zich overdag laat zien. 
Dit verklaart ook dat een boer wel degelijk nadelige gevolgen kan ondervinden van het aantal hazen 
in een veld.

Dan wil ik ook onder uw aandacht brengen dat u zich richt op een zogenaamde rode lijst van 
diersoorten. Maar wat te denken van al die diersoorten die nu beschermd zijn, waarbij vaststaat dat 
al onze (o.a. financiële) inspanningen om weidevogels te ‘redden’ dit tot onbegonnen werk maakt? Is 
het geen tijd om daar uw aandacht op te richten? De verstikkende regelgeving geeft veel 
onduidelijkheid en vooral ook een blijk van geen kennis hebben van wat er zich afspeelt in een veld. 

Want een jager, of beter faunabeheerder doet meer dan jagen. Hij/zij kent het jachtveld, de 
beperkingen en de mogelijkheden en ook de te nemen maatregelen om een gezonde populatie van 
wild in goede gezondheid in stand te houden. Daar gaat ontzettend veel tijd en geld in zitten. Van 
snoeien, nestbescherming tot en met het aanleggen van wildakkers en drinkplaatsen. Allemaal 
vrijwilligerswerk dat door de overheid niet wordt bekostigd/uitgevoerd. Allemaal uit liefde voor wat 
er in Nederland nog over is van de natuur. Een beetje jager wéét wat hij doet. Ook als hij een haas 
oogst om op te eten (wild: het beste vlees dat er is) als beloning voor zijn inspanningen en omdat hij 
deze kán oogsten: er zijn er immers genoeg. Want overbejaging betekent tevens dat hij in de periode 
daarna niets kan oogsten en dus let de jager wel op met wat en hoeveel hij schiet. Dit speelt vooral 
bij hazen: geen enkele jager heeft baat bij een ‘leeggeschoten’ veld. Maar nogmaals: er loopt meer 
rond dan dagtellingen laten zien. Het haas is niet een bedreigde diersoort. 

Dat ik onderteken zonder mijn naam zal u wellicht verbazen (uw consultatiesite is openbaar) , maar 
begrijpen als u zelf, in het veld, met een in aantal overrompelende anti-jacht mensen te maken hebt 
gehad die zich provocerend en agressief gedragen, in de hoop dat de jager roekeloos, boos of zichzelf 
beschermend gaat optreden.  Indien u deze brief bij het NOJG presenteert tijdens de algemene 
ledenvergadering, zal ik u zondermeer tegemoet treden en uw vragen beantwoorden. Dan neem ik u 
tevens graag mee om een dagje met mij op pad te gaan voor een dagje in de natuur. U ziet en leert 
wellicht meer dan u ooit had kunnen denken. Voornamelijk dat jagers/ faunabeheerders vooral 
toegewijde mensen zijn met verstand van zaken, waarbij het plezier van natuurbehoud voorop staat 
in het zoeken naar een balans tussen jacht, schadebestrijding en bescherming van natuur en diverse 
andere belangen. Uw voorstel het haas en het konijn uit te sluiten van schadebestrijding is daarin 



een miskenning van dat enthousiasme, kennis en inzet. Of denkt u dat die enkeling die ‘maar raak 
schiet’ niet wordt aangesproken of wordt gerespecteerd door zijn medejagers, danwel WBE? 
Ik denk dat u zich vergist in uw m.i. overbodige voornemen het haas en het konijn niet langer te laten 
bejagen en in de beschaving, liefde voor de natuur van de jagers/faunabeheerders. 

Met vriendelijke groeten,
een weidelijk en toegewijd jager, faunabeheerder en natuurliefhebber
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